
Inspreek tekst vooor de REF-commissie op 16 juni 2022 door Klaas Bos iz het verzoek de blokkade 
van het populaire ATB en wandel pad over de Slabroekse heuveltjes, op te heffen.

Ik verzoek de gemeente Uden de blokkade met kriskras over elkaar heen gegooide bomen  van een 
van de meest populaire paadjes  in de Maashorst op te heffen. Het is een geliefd pas voor 
wandelaars en ATB-ers. Het pad vergt stuurmanskunst en doordat het omhoog en omlaag gaat is het 
een uitdagend atb-pad en dat zijn er niet veel.

Het argument van de gemeente is om niet bewegwijzerde atb-paden te blokkeren om ruimte te 
geven aan de uitgezette grote grazers en om hun leefomgeving niet te verstoren.

Dit is een argument die elke grond mist. De runderen en paarden worden niet verstoord door 
wandelaars of een groepje atb-ers. Als ergens een groepje runderen of ponnies lopen en wij komen 
aan fietsen, dan zie je geen enkele reactie van de dieren, eenvoudig omdat zij niet in de mens 
geinteresseerd zijn, zij hebben van ons niets te vrezen en niets te verwachten. Dus verstoren kun je 
ze niet en al helemaal niet op het bewuste atb pad, want daar komen geen dieren omdat er voor hen 
niets te eten is. Van de winter liep ik in Lithoijen dor de Hemelrijkse waard waar een groor aantal 
runderen van een boer liepen. Zolang wij in het zicht van de koeien waren, keken zij allemaal naar 
ons. Dit is het grote verschil met dieren die gevoerd worden door de mens en die dat niet worden 
zoals de Taurossen, die niet op of om kijken.

Het tweede argument van de gemeente is, dat men ruimte wil geven aan de grote grazers. Deze 
dieren zijn er om het bos op peil te houden en daarvoor is het absoluut niet nodig om de recreant te 
weren, recreant en de grote grazers gaan uitstekend samen. Ruimte voor hen is er genoeg en die 
wordt ook op geen enkele manier beperkt door wandelaars of ATB-ers.

In de Maashorst moet de recreant op de eerste plaats komen en de grote grazers zorgen er voor dt 
het bos niet dicht groeit, extra ruimte of wat ook ten koste van de recreant is een argument die op 
niets gebaseerd is.

De herinrichting van de Maashorst met de vele afrastering en hekjes is niet het herinrichten van een 
natuurgebied, maar het creeren van een dierentuin.

Ik heb net in 8 dagen voor Pinksteren het Pieterpad gefietst van Pieterburen naar de Pietersberg in 
Maastricht en ben door alle natuurgebieden in het oosten van NL gefietst. Via een wildrooster kwam 
je in het natuurgebied en verder heb ik nergens afrasteringen en hekken gezien. Op een gegeven 
moment stak een grote groep Galloway runderen het fietspad over. De kalveren al springend en 
rennend voorop. 

Vanaf de fietspaden heb ik veel bewegwijzerde ATB-paden gezien, maar ook vele niet 
bewegwijzerde. Het is prachtig dat de laatste tijd atb-paden bewegwijzerd zijn zodat atb-ers die het 
gebied niet kennen, er ook kunnen fietsen. De vele andere paden worden gebruikt door diegene die 
het gebied kennen.  Met officieel en officieus heeft het niets te maken en het argument van de 
gemeenten om de niet bewegwijzerde paden te blokkeren is een totaal verkeerd beleid wat op geen 
enkel steekhoudend argument gebaseerd is. Er is m.i. maar een verklaring voor, het dwars zitten van 
een groep recreanten, om iets te bereiken wat er niet is.


